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místní rozvoj

zakázky jdou ve městě už několik let férovou cestou, 
k zásadám se nyní připojí i školní jídelny

Jičín přijal Strategii 
odpovědného stravování

O čem všem lze přemýšlet, když 
se řekne stravování? Jak souvisí 
stravování s odpovědným zadává-
ním nákupů a zakázek města? Na 
to jsme se zeptali Lenky Hollerové, 
vedoucí oddělení veřejných zakázek 
Městského úřadu Jičín.

Stravování ve školních jídelnách 
města Jičín je jen jednou z ob-
lastí, do kterých se propisuje 
odpovědný přístup k veřejným 
nákupům města. Co vše zohled-
ňujete, když nakupujete? Co je 
pro vás v Jičíně v tomto ohledu 
důležité?

O odpovědný přístup k veřej-
ným nákupům se snažíme dlou-
hodobě. Malé kroky jsme začali 
činit ještě před novelou § 6 ZZVZ. 
Jednak jsme chtěli, abychom za vy-
naložené finanční prostředky dostali 
něco navíc, ale hlavně jsme si začali 
uvědomovat, jakou nejen finanční, 
ale hlavně morální sílu má veřejná 
správa a že může i prostřednictvím 
svých odpovědných nákupů ovliv-
ňovat trh tím správným směrem.

Ještě před novelou jsme začali 
do všech našich veřejných zakázek 
města vkládat ustanovení o od-
povědném přístupu, kterým jsme 

se snažili dodavatelům sdělit, že 
nám není lhostejné, kde a jak své 
dodávky a služby nakupují a v pří-
padě stavebních prací, jak zacházejí 
se svými zaměstnanci a se svým 
poddodavatelským řetězcem. Od-
povědné zadávání nákupů města je 
součástí jeho strategické vize, která 
je propsána ve Strategickém plánu 
města, ve Směrnici o zadávání 
veřejných zakázek města a v Dekla-
raci městského úřadu.

V červnu Rada města schválila 
Strategii odpovědného stravování 
v zařízeních školního stravování 
ve školách města Jičína. Na co 
Strategie klade důraz? Co v praxi 
pro školy znamená a jak jim v je-
jich každodenní práci pomáhá?

Strategie je záměrně pojata 
velmi jednoduše a srozumitelně. 
Deklaruje to, že město jako zřizova-
tel základních a mateřských škol, ve 
kterých probíhá příprava stravování, 
bude maximálně podporovat snahy 
o zdravou a udržitelně vyproduko-
vanou stravu. Město bude napo-
máhat propagování a vyhledávání 
používání sezónních, čerstvých, 
lokálních a udržitelně vyrobených 
surovin pro výrobu stravy, včetně 

podpory účasti malých či sociál-
ních podniků. Město také podpoří 
jídelny v nákupu potravin produ-
kovaných v systému ekologického 
zemědělství.

Popravdě v tom není žádná 
věda, ale snaha o jakýsi návrat ke 
kořenům tak, aby jídelníčky byly 
sestavovány nejen s ohledem na 
daný spotřební koš a stravovací 
vyhlášky, ale s ohledem na roční 

lenka hollerová

vede od roku 2013 oddělení 
veřejných zakázek Městského 
úřadu Jičín, v oblasti veřejné 
správy pracuje od roku 2004. 
Kromě koordinace a zajišťování 
zadávání veřejných zakázek pro 
městský úřad též působí jako 
metodik v oblasti veřejných 
zakázek pro všechny příspěvkové 
organizace města. Od roku 2017 
se věnuje odpovědnému veřej-
nému zadávání včetně přednáš-
kové a publikační činnosti v této 
oblasti. Lenka se snaží sdílet 
dobrou praxi města Jičín, které 
v roce 2019 obdrželo ocenění 
za komplexní a systematickou 
implementaci odpovědného 
zadávání ve městě.




